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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szent László-évet hirdet a nemzetpolitikai államtitkárság 
2016. december 13. – MTI, Kormány.hu, Magyar Idők, hirado.hu, Orientpress, 444.hu, 

Pannon RTV, hirek.sk 

Szent László-évet hirdet 2017-re a nemzetpolitikai államtitkárság. A programsorozat célja, 

hogy széles körben megismertessék az uralkodó életét és tevékenységét – közölte Potápi 

Árpád János államtitkár kedden budapesti sajtótájékoztatón. A Szent László-évre 80 millió 

forint áll rendelkezésre. A nemzetpolitikai államtitkár elmondta: a január 1-jén induló 

emlékévben a programok lebonyolítását egy külhoni, civil és egyházi szakértőkből álló 

tanácsadó testület segíti, amelynek elnöke Gaal Gergely. A testület munkásságát Lomnici 

Zoltán, az Emberi Méltóság Tanácsának elnöke és a Szent László-év egyik kezdeményezője is 

segíti. Kitért arra is, hogy tavaly Márton Áron-évet hirdettek 2016-ra, ezt igen sikeresnek 

nevezte. Mint mondta, összekapcsolták az anyaországot a Kárpát-medencei magyarsággal és 

a diaszpóra magyarságával. Úgy fogalmazott: a püspök emléke és példamutatása ma is 

odaállítható a fiatalok elé, a magyar nemzet egészét szimbolizálja. 

 

Magasabb fordulatszámra kapcsolunk 
2016. december 14. – Ágoston Balázs – Demokrata  

A soknemzetiségű Kárpátalján az ukrán lakosságot is igyekszünk bevonni a 

kezdeményezéseinkbe. Azt tapasztaljuk, hogy Magyarországra egyre inkább felnéznek, 

elismeréssel beszélnek rólunk, és egyre több nem magyar anyanyelvű ember tanul magyarul 

– mondta a Demokratának Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára. Az államtitkár azt is elmondta: amikor 2014-ben államtitkár lett, a 

legfontosabb célja az volt, hogy az egységes magyar nemzet gondolata gyakorlati cselekvések 

formájában a gazdaságpolitikában is megjelenjen. Ma már erre van pénzügyi mozgástér. 

(A cikk teljes terjedelmében a Demokrata 2016. december 14-i számában olvasható)  

 

Nagyobb erőfeszítést a nemzeti kisebbségek jogvédelme területén az Unióban! 
2016. december 13. – Kárpátalja, karpatalja.ma 

Az Európai Parlament által kedden elfogadott alapvető jogok helyzetéről szóló éves jelentés 

nemzeti és nyelvi kisebbségeket érintő része, eltérően az előző évektől, kifejezetten erős lett. A 

Fidesz-KDNP delegációja ezért, a néppárti ajánlást követve, támogatta e jogi relevanciával 

nem bíró politikai határozatot. Ugyanakkor számos ponton, így a tagállami hatáskörbe 

tartozó kérdésekben, a szöveg ellen szavazott. Gál Kinga hangsúlyozta: kiemelt fontosságú, 

hogy a szövegbe bekerült az utóbbi évek legjobb kisebbségvédelmi jelentésére, az Európa 

Tanács Kalmár-jelentésére való utalás, valamint a felhívás, hogy ez az uniós jog részévé 

váljon. 
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http://www.kormany.hu/hu/a-miniszterelnok-helyettes/nemzetpolitikaert-felelos-allamtitkar/hirek/szent-laszlo-evet-hirdet-a-nemzetpolitikai-allamtitkarsag
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Kovács: három többletmandátumot szerezhet az RMDSZ 
2016. december 13. – Krónika 

Az RMDSZ jelenlegi parlamenti mandátumaihoz képest hárommal több, harminc képviselői 

és szenátori helyre számít a vasárnapi törvényhozási választáson elért eredményei alapján. 

Becslések szerint Arad és Brassó visszaszerezheti 2012-ben elveszített képviseletét. Kovács 

Péter ügyvezető elnök kedden a Krónikának elmondta, a jelenlegi bonyolult 

mandátumelosztási rendszer miatt csak a szavazatok százszázalékos feldolgozottsága után 

lehet tiszta képet kapni a mandátumok pontos számáról, márpedig a központi választási iroda 

(BEC) még nem számolt össze valamennyi szavazatot, a mandátumok újraosztása pedig 

leghamarabb szerdán kezdődik el. 

 

A PSD „meghódította” a fiatal és a magasabb végzettségű választókat is 
2016. december 13. – Krónika, transindex.ro, maszol.ro 

Megváltozott a Szociáldemokrata Párt (PSD) választóinak profilja az IRES közvélemény-

kutató intézet által készített felmérés szerint. Míg eddig azt volt az általánosan elfogadott 

közvélekedés, hogy a szociáldemokraták szavazótábora zömmel idős, vidéki, alacsony 

iskolázottságú emberekből áll, a vasárnapi voksolás eredménye ezt lényegesen árnyalja. Mint 

kiderült, a PSD-nek sikerült mozgósítania a városi, magasabb végzettségű rétegeket is, 

olyannyira, hogy utóbbi kategória tagjai nagyobb arányban voksoltak rá, mint a Nemzeti 

Liberális Pártra (PNL). 

 

Kelemen a RFI-ben: 21 képviselői és 9-10 szenátori mandátumra számítunk 
2016. december 13. – transindex.ro 

Továbbra sem tárgyalt az RMDSZ esetleges kormányra lépésről a PSD-vel - mondta Kelemen 

Hunor szövetségi elnök a RFI rádiónak. Kelemen a műsorvezető kérdésére más 

forgatókönyvről sem kívánt spekulációkba bocsátkozni, és azt mondta, a végleges 

eredmények ismeretében lehet majd tárgyalásokat kezdeni. Az RMDSZ ugyanakkor nem 

kezdeményez, mondta még Kelemen. A szövetségi elnök szerint körülbelül 21 képviselői és 9-

10 szenátori mandátumra számítanak. A jó eredményt az MPP-vel való együttműködéssel 

magyarázta, valamint azzal, hogy megerősítették a belső szolidaritást, realista programjuk 

volt, amely össztársadalmi problémákra kínál megoldásokat, nem csak a magyar emberekére.  

 

Johannis szerdán kezdi a konzultációt a pártokkal 
2016. december 13. – transindex.ro 

Szer dától kezd tárgyalni a parlamentben mandátumot szerzett pártokkal - jelentette be keddi 

sajtótájékoztatóján Klaus Johannis államfő. Johannis szerint a parlamenti választások 

rendben, különösebb incidensek nélkül zajlottak, emiatt köszönetet mondott a 

belügyminisztériumnak és a szavazás lebonyolítóinak. A részvételi arányt kicsinek értékelte, 

viszont elismerte, hogy beleilleszkedik az eddigi trendekbe.  
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http://www.kronika.ro/erdelyi-hirek/kovacs-harom-tobbletmandatumot-szerezhet-az-rmdsz
http://www.kronika.ro/belfold/a-psd-bmeghoditottar-a-fiatal-es-a-magasabb-vegzettsegu-valasztokat-is
http://itthon.transindex.ro/?hir=45112
http://itthon.transindex.ro/?hir=45113
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Lemondott az RMDSZ Maros megyei szervezete éléről Brassai Zsombor  
2016. december 13. – transindex.ro, maszol.ro, szekelyhon.ro, Krónika 

Lemondott az RMDSZ Maros megyei szervezetének éléről Brassai Zsombor. Kelemen Hunor 

szövetségi elnök Péter Ferencet, a Maros Megyei Tanács elnökét bízta meg a tisztújításig a 

tisztséggel. Kovács Péter, az RMDSZ ügyvezető elnöke a Transindexnek elmondta, a 

jelöltállítást és a kampányban kifejtett tevékenységét figyelembe véve Brassai részéről 

racionális volt ez a döntés. "Nem lehet valaki úgy megyei elnök, hogy nem élvezi a saját 

szervezete bizalmát. Köszönjük Brassai Zsombornak a munkát, de meggyőződésem, hogy 

jelenleg Péter Ferenc a legjobb döntés" - mondta Kovács. 

 
Brassai Zsombor szerint a rangsoroló ülés óta „mellékvágányra volt terelve” 
2016. december 13. – transindex.ro 

A Ma ros Megyei RMDSZ vezető testülete egy olyan új irányt szabott meg, amihez egy új 

elnök kell, mondta Brassai Zsombor a Transindexnek azt követően, hogy nyilvánossá vált 

lemondása az RMDSZ Maros megyei szervezetének éléről. Hozzátette, ezt a döntést 

tudomásul vette, és egy "ehhez mért alázatossággal" nyújtotta be a felmondását. Brassai 

szerint a lemondását felvezető történések a szeptemberi megyei rangsoroló küldöttgyűlésére, 

az akkor elszenvedett kudarcára nyúlnak vissza. Brassait ugyanis a küldöttgyűlés a Maros 

megyei szenátori listájának negyedik, befutás tekintetében teljesen esélytelen helyére 

rangsorolta.  

 

Kelemen, Kovács és Biró vesz részt az egyeztetésen Johannisszal 
2016. december 13. – transindex.ro 

Meg jelent az államfői hivatal honlapján a Klaus Johannis államelnök és a parlamentbe 

bejutott pártok közötti egyeztetések időpontja. Eszerint Johannis szerda reggel 10-kor a PSD-

vel, 11-kor a PNL-vel, 12-kor az USR-vel, 13 órakor az ALDE-vel, 16 órakor az RMDSZ-szel, 17 

órakor a PMP-vel, 18 órakor pedig a nemzeti kisebbségek parlamenti csoportjával egyeztet. 

Az RMDSZ részéről Kelemen Hunor szövetségi elnök, Kovács Péter ügyvezető elnök és Biró 

Rozália SZKT-elnök vesz részt az egyeztetésen. 

 

A Csíki RMDSZ már most magasabbra teszi a lécet 
2016. december 13. – transindex.ro, szekelyhon.ro, Krónika 

„A kampányban az országos hatszázalékos eredmény elérésének céljáról beszéltem, de 

elérhettük volna a hét százalékot is. A hét százalék kell hogy legyen a következő parlamenti 

választásokon a tét” – jelentette ki Borboly Csaba, az RMDSZ Csíki Területi Szervezetének 

elnöke december 13-i, keddi sajtótájékoztatóján, amelyet két újrázó jelölttel, Korodi Attila 

parlamenti képviselővel és Tánczos Barna szenátorral együtt tartott. Borboly Csaba 

megköszönte a támogatást a csíkiaknak, mert mint rámutatott, számításaik szerint az itthon 

tartózkodó magyar ajkúak 62 százaléka szavazott az RMDSZ-re december 11-én, ami Csík 

térségét országosan első helyre teszi a Szövetségre leadott szavazatok arányát illetően.  
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http://itthon.transindex.ro/?hir=45117
http://itthon.transindex.ro/?hir=45120
http://itthon.transindex.ro/?hir=45122
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Arad megyében a négy évvel ezelőtti szavazatok majdnem dupláját kapta az 
RMDSZ 
2016. december 13. – maszol.ro 

Az Arad Megyei Választási Iroda hétfőn este közzétett adatai szerint a vasárnapi parlamenti 

választáson a Szociáldemokrata Párt kapta a legtöbb szavazatot: a voksok 35,42%-át a 

szenátorjelöltek és 34,76%-át a képviselőjeltek esetében. Második a Nemzeti Liberális Párt 

32,4 és 32,67%-kal. Az RMDSZ a harmadik helyen zárt: szenátorjelöltjeinek listájára a 

szavazók 8,02%-a voksolt, a képviselőjelöltek névsorára pedig 7,9%. Faragó Péter megyei 

RMDSZ-elnök sikeresnek értékelte az RMDSZ szereplését, különösen annak tekintetébe, 

hogy a négy évvel ezelőtti szavazatoknak majdnem a dupláját kapta Arad megyében a 

szövetség: mind a képviselő-, mind a szenátorjelöltek listájára 11 ezer körüli volt a leadott 

voksok száma. Faragó szerint a magyarság – talán tanulva az elmúlt négy évből is, amikor 

nem volt képviselője a parlamentben – átérezte a választás tétjét, ezért mozdult meg 

viszonylag nagy számban, és így talán sikerül visszaszerezni a parlamenti képviseletet. 

Hozzátette, hogy a magyarság számarányából kifolyólag 1992 óta nem tudott teljes 

mandátumot szerezni Arad megyében, mindig csak a visszaosztásból kapott 

töredékszavazatokkal „kerekítettek ki” egy mandátumot. 

 

Ez az állás 99,82 százalékos feldolgozottságnál 
2016. december 13. – maszol.ro, transindex.ro, Bihari Napló, szekelyhon.ro, Krónika 

Kedden délelőtt 10 órakor 99,82 százalékos feldolgozottságú eredményeket közölt a Központi 

Választási Iroda (BEC). Marian Muhuleț, a BEC szóvivője elmondta, 100 százalékos 

feldolgozottságú adatokat a következő napokban közölnek csak, mivel egy pár 

szavazókörzetnél „gondok adódtak”.  

 

A Hargita megyei románokat is képviselné Tánczos Barna 
2016. december 13. – maszol.ro 

Megtörténhet, hogy a Hargita megyei románoknak nem lesz parlamenti képviseletük, ebben 

az esetben az RMDSZ kötelessége lesz őket is képviselni - jelentette ki az RMDSZ szenátusi 

frakcióvezetője, Tánczos Barna, aki az új parlamenben is mandátumot szerzett. Tánczos 

keddi sajtótájékoztatóján azt mondta: elég nagy a valószínűsége annak, hogy a Hargita 

megyei román közösség egyik párt színeiben sem tudjon képviselőt küldeni az új törvényhozó 

testületbe. 

 

Kovács Péter: részt veszünk a szerdai megbeszélésen 
2016. december 13. – maszol.ro, Nyugati Jelen 

Megerősítette az Agerpres hírügynökségnek Kovács Péter, az RMDSZ ügyvezető elnöke, hogy 

a szövetség részt fog venni a Klaus Iohannis államfővel szerdára ütemezett megbeszélésen. 

Hozzátette: álláspontjukat csak a tárgyalást követően hozzák nyilvánosságra. „Nem beszélünk 

álláspontunkról a találkozó előtt, mert nem akarunk a sajtón keresztül üzenni” – fogalmazott 
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http://www.maszol.ro/index.php/belfold/73864-arad-megyeben-a-negy-evvel-ezel-tti-szavazatok-majdnem-duplajat-kapta-az-rmdsz
http://www.maszol.ro/index.php/belfold/73864-arad-megyeben-a-negy-evvel-ezel-tti-szavazatok-majdnem-duplajat-kapta-az-rmdsz
http://www.maszol.ro/index.php/belfold/73871-ez-az-allas-99-82-szazalekos-feldolgozottsagnal
http://www.maszol.ro/index.php/belfold/73897-a-hargita-megyei-romanokat-is-kepviselne-tanczos-barna
http://www.maszol.ro/index.php/belfold/73904-kovacs-peter-reszt-veszunk-a-szerdai-megbeszelesen
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az ügyvezető elnök. A szerdai találkozón az RMDSZ-t Kelemen Hunor szövetségi elnök, Biró 

Rozália SZKT-elnök és Kovács Péter ügyvezető elnök képviseli majd. 

 

Csodasarkot nyert a közösségének 
2016. december 13. – szekelyhon.ro 

Nagy volt az öröm hétfőn délelőtt a csíkszeredai Petőfi Sándor Általános Iskola negyedik B. 

osztályában. Nagy Boglárka, az osztály egyik tanulója ugyanis egy egy százezer forint értékű 

Csodasarkot nyert a Miénk a város! elnevezésű, a magyar Miniszterelnökség Nemzetpolitikai 

Államtitkársága által meghirdetett versenyen. A nyereményt Potápi Árpád János 

nemzetpolitikáért felelős államtitkár adta át ünnepélyes keretek között december 10-én 

Sepsiszentgyörgyön, a csíkszeredai kisdiákok tegnap bontották ki a csomagot. 

 

Tévedés volt az RMDSZ iasi-i kiemelkedő eredménye 
2016. december 13. – transindex.ro 

Még sem ért el 1 százalék fölötti eredményt az RMDSZ Iasi megyében, a számolás közben 

valahova hiba csúszhatott be, amely alapján tegnap arról adtunk hírt, hogy 3478 szavazatot 

adtak le a megyében az RMDSZ képviselőjelölti listájára, ami 1,41 százalékot jelentett, és 

ennyit semelyik más Kárpátokon kívüli megyében nem értek el. A hiba valószínűleg egy plusz 

számjegy volt, a megyei választási iroda végleges adatai szerint ugyanis 334 szavazatot adtak 

le a listára, ami 0,13 százalékot jelent. Ez ugyanakkor még mindig kétszer annyi, mint a 

hivatalosan számon tartott, 161 fős magyar lakosság.  

 

Tőkés a Maszolnak az RMDSZ választási eredményeiről: eltúlzott az ünneplés 
2016. december 13. – maszol.ro 

Eltúlzottnak tartja az RMDSZ választási eredménye fölötti ünneplést Tőkés László, mert az 

EP-képviselő szerint ez a papírforma szerint alakult. A Maszolnak adott nyilatkozatában 

ugyanakkor gratulált az RMDSZ-nek, amiért „nem román pártokkal, hanem a Fidesszel 

kötött egyezséget”. Ugyanakkor sajnálatát fejezte ki, amiért – szerinte – az összefogás 

egyoldalú volt a választásokon. „Az EMNT-vel például nem fogtak össze, sem az EMNP-vel, 

sem az SZNT-vel. Ez az összefogás rendkívüli hiányos, és még azt sem lehet megállapítani, 

hogy az MPP hozott vagy elvitt szavazatokat” – jegyezte meg. 

 

Tulcea megyének is lesz RMDSZ-es képviselője a jelenlegi adatok szerint 
2016. december 13. – transindex.ro 

21 képviselői és 9 szenátori helyre számíthat az RMDSZ a parlamenti választási eredmények 

99,82-os feldolgozottsága mellett végzett számítások alapján. RMDSZ-es forrásaink szerint a 

jelenlegi számokkal végzett (azaz még nem véglegesnek tekinthető) számítások alapján 

visszaosztásból Hargita megyének lesz ötödik képviselője, illetve Arad, Brassó, Máramaros, 

sőt Tulcea megye is küld RMDSZ-es képviselőt a parlamentbe.  

 

Ha nem tudod legyőzni 
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http://www.szekelyhon.ro/aktualis/csikszek/csodasarkot-nyert-a-kozossegenek
http://itthon.transindex.ro/?hir=45123
http://www.maszol.ro/index.php/belfold/73914-t-kes-a-maszolnak-az-rmdsz-valasztasi-eredmenyeir-l-eltulzott-az-unneples
http://itthon.transindex.ro/?hir=45125
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2016. december 14. – Bencsik András – Demokrata 

Ha nem tudod legyőzni, tedd a szövetségeseddé. Nem a pillanatnyi győzelem a fontos, hanem 

hogy a célodat elérd. A Fidesz szerette volna az erdélyi magyarságképviseletét a baloldali 

gyökerű RMDSZ helyett tiszta múltú és még tisztább jelenű, polgári pártokra bízni, de ez nem 

sikerült. A Fidesz, pontosabban a kormányfő döntése, hogy a nemzeti összefogás stratégiai 

jelentőségű célja érdekében túl kell lépni a napi politikai csaták taktikai döntésein, történelmi 

jelentőségű felismerés volt. 

(A cikk teljes terjedelmében a Demokrata 2016. december 14-i számában olvasható) 

 

Romániai választások: nyert az RMDSZ-MPP! 
2016. december 14. - Péter Farkas – Demokrata 

Na, nem az országos választások győztese, hanem a romániai-erdélyi magyar képviselet körül 

zajló, nagyjából tízéves magyar-magyar háború győztese, amelynek a Tőkés László-Markó 

Béla törésvonalon kí;vül három Fidesz-erőcsoport volt a fő generálója Magyarországról. Az 

RMDSZ a Magyar Polgári Párttal (MPP) szövetségben 6,2 százalékkal jutott a román 

törvényhozásba, s ezzel úgy tűnik, végleg megnyerte a magyar képviseleti jogért zajlott nagy 

háborút. 

(A cikk teljes terjedelmében a Demokrata 2016. december 14-i számában olvasható)  

 

Ismét hazánkban ragyog a béke lángja 
2016. december 13. – Felvidék Ma, hirek.sk, Új Szó 

A Szlovákiai Magyar Cserkészszövetség jóvoltából immár huszonötödik alkalommal érkezett 

hazánkba a Betlehemi Békeláng. A cserkészek december 10-én Bécsben a szír ortodox egyház 

Szent Efrém-templomában vették át a lángot Melanie Walterertől, a 2016-os év 

lánggyermekétől. A felvidéki központi átadó ünnepséget december 11-én tartották 

Komáromban, ahonnan a Békeláng megkezdte útját Dél-Szlovákia magyarlakta területeire. 

 

Az SaS szerint Bugár Béla hazudik 
2016. december 13. – hirek.sk 

Amikor a Szabadság és Szolidaritás képviselői a választások után találkoztak a Most-Híd 

képviselőivel, nem emeltek kifogásokat a kiegyensúlyozott költségvetés lehető legrövidebb 

időn belül történő elérése ellen – közölték az SaS elnöke és alelnökei arra reagálva, hogy 

Bugár hétfőn azt mondta, Richard Sulík az említett tárgyalások során ellenezte a kiegyenlített 

költségvetést, most pedig a leginkább ő bírálja, hogy a koalíciónak nem sikerült elfogadnia 

ilyen büdzsét. „Csak mosolyoghatunk Bugár Béla ezen gyermeteg hazugságán” – fogalmazott 

Richard Sulík, a Szabadság és Szolidaritás (SaS) elnöke. 

 

A Felvidéken is tud(ni akar) magyarul az OTP 
2016. december 13. – Felvidék Ma 
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http://ujszo.com/online/regio/2016/12/13/ismet-hazankban-ragyog-a-beke-langja
http://www.hirek.sk/belfold/20161213093108/Az-SaS-szerint-Bugar-Bela-hazudik.html
http://felvidek.ma/2016/12/a-felvideken-is-tudni-akar-magyarul-az-otp/
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Aktuális nemzetpolitikai ügyekben fordult kérdéssel a magyar diplomácia vezetőjéhez Szávay 

István, a Jobbik országgyűlési képviselője. A kassai Márai Sándor Gimnázium és Alapiskola 

átnevezési ügye mellett érdeklődött a külhonban is működő magyar vállalatok „viselt 

dolgairól” – már ami a magyar nyelv használatát illeti. 

 

Erdélyi délibáb 
2016. december 14. – Új Szó 

Sikerrel szerepeltek a romániai választáson a magyarok: nem tört meg az RMDSZ immár 

több évtizedes parlamenti képviselete, és a magyarok számarányuknak megfelelő súllyal 

képviseltetik magukat a törvényhozásban. Másolható-e az erdélyi recept a Felvidéken? A 

különbségeket még lehetne sorolni (például hogy Szlovákiában a korábban egységes magyar 

pártot elhagyók nem marginalizálódtak, hanem bejutottak a parlamentbe, egymás után 

háromszor), de a lényeg talán az, hogy egy ilyen folyamatban jóval több a munka, mint a 

matek. Van erre egy jó példa is, csak nem Erdélyből, hanem Komáromból, ahol már 

megtörtént egyszer az „egyesülés”, amikor a legutóbbi önkormányzati választásokra összeállt 

az MKP és a Híd – amit az emberek végül elutasítottak. A politikai matekozásban volt logika, 

de az embereket ez nem győzte meg, a közös lista mellé nem adódott közös program, közös 

vízió. 

 

Kovács Elvira: Bizakodásra ad okot, hogy két csatlakozási fejezet meg tudott 
nyílni 
2016. december 13. – Pannon RTV 

Két csatlakozási fejezet nyílt meg kedden az Európai Unió és Szerbia között. A 26. tárgyalási 

fejezet megnyitását elsősorban Horvátország akadályozta meg. Kovács Elvira, a Vajdasági 

Magyar Szövetség köztársasági parlamenti képviselője és a képviselőház Integrációs 

Bizottságának elnökhelyettese a Pannon RTV-nek ezzel kapcsolatban azt hangsúlyozta, hogy 

meglepetésként ért mindenkit a horvát vétó, ugyanakkor bizakodásra ad okot, hogy két 

csatlakozási fejezet meg tudott nyílni. Ez ugyanis azt bizonyítja, hogy Szerbia jól teljesíti a 

brüsszeli elvárásokat, jól halad az integrációs folyamat. A közbeszerzésekről szóló 5. fejezet 

megnyitására is több hónapot várt Szerbia, és most ez is megnyílhatott. 

  

Kihelyezett konzuli fogadónap Magyarkanizsán 
2016. december 13. – Pannon RTV 

56 honosítási kérelmet vettek át kedden Magyarkanizsán a Szabadkai Magyar Főkonzulátus 

munkatársai. A következő kihelyezett konzuli fogadónap jövő év februárjában lesz a 

településen. Zökkenőmentesen zajlott Magyarkanizsán a konzuli fogadónap. A helyiek hiba 

nélkül előkészített dokumentációval járultak a konzulátus munkatársai elé. A legtöbben 

külföldön élő gyermekeik miatt döntöttek a magyar állampolgárság felvétele mellett. 
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Babity János főkonzuli évértékelője: Fokozódó érdeklődés a honosítás iránt, 
bővülő intézményi háttér 
2016. december 13. – Vajdaság Ma, Vajdasági RTV 

Előjelzések szerint 2017 januárjának második felében a magyar külképviseleteken is 

megkezdődhet az elektronikus személyi igazolványok kiállításához a kérelmek, időpontok 

előjegyzése, de ehhez technikai-informatikai feltételeknek kell teljesülnie, jelentette be dr. 

Babity János szabadkai főkonzul évértékelő sajtótájékoztatóján, és egyúttal későbbi részletes 

tájékoztatást ígért a témában. Magyarázata szerint a magyar elektronikus személyi igazolvány 

által nyújtott lehetőségeket minden magyar állampolgárra ki kívánja terjeszteni a kormány, 

ezért nem kell hozzá bejelentett lakcímmel sem rendelkezni. A külgazdasági tevékenységhez 

szükséges intézményi háttér kibővült, megnyílt a Magyar Nemzeti Kereskedőház belgrádi, 

újvidéki és szabadkai irodája, a főkonzulátuson külgazdasági attasé működik idén áprilistól, a 

cél pedig a magyarországi vállalkozók Vajdaságba, illetve Szerbiába történő bevonzása, az 

export növelésének és a munkahelyteremtésnek a szándékával, magyarázta Babity. 

  

Január közepétől a szabadkai főkonzulátuson is igényelhetővé válhat az e-
kártya 
2016. december 13. – Pannon RTV 

2017 január közepétől Magyarország Szabadkai Főkonzulátusán is igényelhetővé válhat az 

elektronikus személyazonosító igazolvány – mondta Babity János, Magyarország szabadkai 

főkonzulja mai évzáró sajtótájékoztatóján. Az e-kártya több magyarországi dokumentumot 

foglal magába, mint például a TAJ-kártya és az adóazonosító, valamint a szerb-magyar 

határon útlevélként is felhasználható. Fontos tudnivaló, hogy az e-kártyát azok a magyar 

állampolgárok is igényelhetik, akik magyarországi lakcímmel nem rendelkeznek. 

 

Fidelitas-vendégek az Európai Parlamentben 
2016. december 13. – Kárpátalja 

Bocskor Andrea képviselő asszony meghívására december 5–7. között Böröcz László, a 

Fidelitas elnöke, Béres Levente, a Fidelitas Észak-Alföldi regionális igazgatója, és a Szabolcs-

Szatmár-Bereg Megyei Fidelitas tagjai tettek látogatást az Európai Unió fővárosába. A 

parlamenti látogatás során Bocskor Andrea, Böröcz László és Béres Levente külön tárgyalást 

folytattak az ifjúságpolitika számos kérdésének megvitatására. Bocskor Andrea a megbeszélés 

során kiemelte, hogy fontosnak tarja az ifjúsági szervezetek működését, közösségszervező 

szerepét, és azt is hogy a Fidelitas részt vesz a nemzetet érintő ügyekben is. 

 

Újra látható Munkácsy Mihály szobra a szülővárosában 
2016. december 13. – karpatalja.ma 

A helyi művészeti iskola udvarában kapott helyet Munkácsi Mihály mellszobra – tudatta a 

pmg.ua hírpotál. A híres festőművészt ábrázoló alkotást még novemberben távolították el 

Munkács központi teréről. A bronzból, gránitból és andezitből készült szobrot a művész 
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Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2016. december 14. 
9 

születésének 150. évfordulója alkalmából avatták fel annak az utcának a végén, amelyben a 

festő szülőháza állt. Az emlékmű helyére Szent Márton-szobor kerül. 

 

„Mernünk kell nagyot álmodni” 
2016. december 13. – Muravidéki Magyar Rádió 

Muravidék Gazdaságfejlesztési Programjának, a magyar kormány biztosította, mintegy 500 

millió forint anyagi támogatás kiaknázási lehetőségeinek szenteltek figyelmet a tegnap este 

Pártosfalván megtartott összejövetelen. Az esemény a Muravidéki Magyar Önkormányzati 

Nemzeti Közösség, Magyarország Főkonzulátusa és a Muravidéki Magyar Gazdák és 

Vállalkozók Egyesülete szervezésében zajlott.  

 

Lámfalussy iskolások sikere a Szlovén Nagykövetség pályázatán 
2016. december 13. – Muravidéki Magyar Rádió 

A Lenti Lámfalussy Szakképző Iskola végzős osztályának pályázata díjat nyert a 

magyarországi Szlovén Nagykövetség által, a Szlovén állam függetlenségének 25. évfordulója 

alkalmából kiírt projekten. 

 

Advent a pulyai magyarokkal 
2016. december 13. - Volksgruppen 

Ha nem csak az ajándékok utáni rohanásról, hanem az együtt töltött, az egymásra szánt 

időről is szó van, akkor szép igazán az adventi időszak: a Közép-burgenlandi Magyar 

Kultúregyesület tagjai több alkalommal is találkoznak, együtt kirándultak Pozsonyba, de a 

héten lesz még adventi koncert és karácsonyi ünnepség is. 

 

EU-projektben vesz részt a felsőőri ovi 
2016. december 13. - Volksgruppen 

Az Interreg V-A Ausztria-Magyarország Program által támogatott „Oktatási együttműködés a 

határrégióban AT-HU“ című projektben vesz részt több felsőőri oktatási intézmény. A 

középpontban a szomszédos ország nyelve, a többnyelvűség valamint a szociális 

kompetenciák fejlesztése állnak. 

 

 

Elektronikus sajtó 
Határok nélkül 

2016. december 13. – Kossuth Rádió 
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Akik túlteljesítettek - A szórványnak számító Szatmár megyében is győzött 

vasárnap az RMDSZ 

Tegnap hírt adtunk, hogy a romániai parlamenti választáson, hogyan alakultak a részvételi 

adatok a magyarság szempontjából. A három, székelyek által lakott megye mellett, 

Szatmárban is az RMDSZ nyerte a választásokat.  Erdei Doloczki István RMDSZ-es képviselő 

értékeli az elért eredményt. 

  

El tudták magyarázni az amerikai közvéleménynek, mit jelent Erdély kérdése – 

40 éves az egyik leghatékonyabb magyar emigrációs szervezet, a HHRF 

40 éves az egyik legrégebbi és leghatékonyabb magyar emigrációs szervezet, a Hungarian 

Human Rights Foundation. Milyen szerepet töltött be az évtizedek során az amerikai magyar 

érdekérvényesítésben a HHRF, ezzel foglalkozott a héten a MTA TK Kisebbségkutató Intézete 

konferenciája. Ezen belül a szervezet tevékenységének romániai vonatkozásairól szólt Stefano 

Bottoni előadása. A történészt kutatásairól és annak mai tanulságairól kérdezte a Határok 

nélkül riportere. 

 

Kisebbségi törvény létrehozását szorgalmazza a magyar közösség Szlovéniában 

– beszélgetés Göncz László parlamenti képviselővel 

A közelmúltban tartotta ülését a Szlovén-Magyar Kisebbségi Vegyes Bizottság. A 

tanácskozáson többek között szó volt arról, hogy Szlovéniának nincs kisebbségi törvénye, 

amelyet a magyar közösség szorgalmazott volna.  Ennek a törvénynek a szükségességéről 

Göncz Lászlót, a szlovén parlament tagját kérdezte a Határok nélkül riportere. 

 

Becslések szerint a magyarok 30%-a elhagyta Szerbiát – A maradás lehetőségeit 

is kutatja a Vajdasági Nagycsaládos Egyesületek Szövetsége  

Nem készült hivatalos felmérés, hogy az elmúlt években hány vajdasági magyar hagyta el 

szülőföldjét a jobb élet reményében. De vannak becslések, amelyek szerint a magyar lakosság 

30 %-a ment el Szerbiából. A vajdasági magyar nagycsaládosok szociális helyzetét és a többi 

közt kivándorlási hajlamát is kutatja a VANCSESZ, azaz a Vajdasági Nagycsaládos 

Egyesületek Szövetsége. Beszélgetés Krizsán Vilmos elnökkel. 

 

Sokan megismerhették Erdély nagy püspökét – Csíksomlyón zárult a Márton 

Áron emlékév 

A Márton Áron emlékév rendezvényei hozzájárulnak ahhoz, hogy, hogy minél többen 

megismerjék Erdély nagy püspökét, ez pedig a szentté avatás folyamatát is segítheti - mondta 

Jakubinyi György a Gyulafehérvári Római Katolikus Főegyházmegye érseke, az augusztus 
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végén rendezett Márton Áron konferencián. Csíksomlyón zárult a Márton Áron Emlékév. Az 

egyházmegye főpásztora és Potápi Árpád János államtitkár értékel. 

  

Szentmisével zárult a Márton Áron Emlékév – januárban indul a Szent László 

emlékév programsorozata 

A Márton Áron püspöki kinevezésének 77. évfordulóján tartott csíksomlyói szentmisével 

lezárult a Márton Áron Emlékév. A Nemzetpolitikai Államtitkárság mérleget vont a mai 

sajtótájékoztatóján az elmúlt esztendő eseményeiről, de máris jelezte, hogy  január elsejével 

elkezdődik a következő emlékév Szent László király tiszteletére. 

 


